



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

Tax Consequences of Cross Border Transfers of Value

Conséquences fiscales des transferts transfrontaliers de valeur

23-25 February 2017
23-25 février 2017

Vienna

AUSTRIA

With the support of / Avec le soutien de :





AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER-BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER-BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTEGRAL PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Attending this event will grant you CLE/CPD credits in most jurisdictions.

Introduction

The AIJA Tax Law Commission presents its Tenth Annual Tax Seminar, this time taking place in the beautiful city of Vienna, in Austria. The purpose of the 2017 Tax Seminar is to bring you fully up to speed with "Tax Consequences of Cross Border Transfers of Value". This complex and fascinating topic will include discussion of tax treaties, permanent establishments, transfer pricing, exit taxation and the application of anti-abuse rules.

The scientific programme will commence on Friday morning with an overview on cross border transfer of value and tax treaties, given by Professor Patricia Brown, Director of the Graduate Program in Taxation and Taxation of Cross-Border Investment at the University of Miami, followed by a panel on practical implications of transfer pricing. The Friday afternoon session will deal with the application of anti-abuse rules in the context of cross border transactions, outlining both the global approach and the EU context. On Saturday morning the main emphasis will be on permanent establishments and exit taxation.

We hope that also the social programme will appeal to you. It will start on Thursday evening with a cocktail reception. On Friday evening, we plan to have a sight-seeing tour along Vienna's grand boulevard "Ringstraße" and dinner at a traditional Austrian winery.

On Saturday, those who manage to spend an additional night in Vienna, are very welcome to join us for the Vienna Lawyer's Ball, which is to take place in the Vienna Imperial Palace and which is one of the highlights of the ball season. In order to get into the perfect mood for this glamorous event, we will arrange for a crash course in ballroom dancing on Saturday afternoon. Those who fail to be perfect dancers afterwards, will nevertheless have fun at the ball (there's a disco and a multitude of bars and – not to forget – many of your AIJA friends).

Finally, if you are looking to increase your networking opportunities and/or to spend an agreeable time on ski slopes in Obertauern in the Austrian province of Salzburg with other TLC members, please register at your earliest convenience and you will be able to join some TLC members who are organizing a pre-conference ski programme.



Introduction

La Commission du droit fiscal de l'AIJA présente son dixième séminaire fiscal annuel, cette fois-ci dans la belle ville de Vienne, en Autriche. L'objectif du Séminaire fiscal de 2017 est de vous mettre pleinement à jour avec les «Conséquences fiscales des transferts transfrontaliers de valeur». Ce sujet complexe et fascinant comprendra des discussions sur les conventions fiscales, les établissements permanents, les prix de transfert, la fiscalité de sortie et l'application de règles anti-abus.

Le programme scientifique débutera vendredi matin avec un aperçu sur le transfert transfrontalier de valeur et des conventions fiscales, donné par la professeure Patricia Brown, directrice du Programme de hautes études en fiscalité et fiscalité de l'investissement transfrontalier à l'Université de Miami, suivie d'un panel sur les implications pratiques des prix de transfert. La session du vendredi après-midi traitera de l'application des règles anti-abus dans le contexte des transactions transfrontalières, décrivant à la fois l'approche globale et le contexte de l'UE. Le samedi matin, l'accent sera mis sur les établissements permanents et la fiscalité de sortie.

Nous sommes sûrs que le programme social vous plaira aussi. Il débutera jeudi soir avec un cocktail de bienvenue. Le vendredi soir, nous avons l'intention de faire une visite guidée le long du grand boulevard "Ringstraße" de Vienne et dîner dans une cave traditionnelle autrichienne.

Samedi, ceux qui parviennent à passer une nuit supplémentaire à Vienne sont les bienvenus pour se joindre à nous pour la Bal d'Avocats de Vienne, qui se déroulera au Palais Impérial de Vienne et qui est l'un des points forts de la saison de bal. Afin d'obtenir l'ambiance parfaite pour cet événement glamour, nous organiserons un cours intensif dans la danse de salon le samedi après-midi. Ceux qui ne parviendront pas à être des danseurs parfaits par la suite se divertiront néanmoins au bal (il y a une discothèque et une multitude de bars et - pour ne pas oublier - beaucoup de vos amis AIJA).

Enfin, si vous cherchez à développer vos opportunités de réseautage et / ou à passer un temps agréable sur les pistes de ski à Obertauern dans la province autrichienne de Salzbourg avec d'autres membres TLC, n'oubliez pas de vous inscrire dès que possible et vous pourrez vous joindre à certains TLC Membres qui organisent un programme de ski avant la conférence.



L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

**En participant
à cet événement,
vous bénéficierez
de crédits CLE/CPD
dans la plupart des
juridictions.**



Program

Thursday 23 February 2017

18.30 Welcome cocktail at the Steigenberger Hotel Herrenhof

Friday 24 February 2017

9.00 Registration at the Steigenberger Hotel Herrenhof

9.30 **Welcome**

Wiebe De Vries, AIJA First Vice-president, Bloom Tax, The Netherlands

9.45 **Welcome**

José Rubens Scharlack, President of the Tax Law Commission

10.00 **"Cross Border Transfer of Value and Tax Treaties: an Expert's View"**

Special guest speaker: Professor Patricia Brown Director of the Graduate Program in Taxation and Taxation of Cross-Border Investment, University of Miami

Topics:

- Multilateral instrument and how it interacts with existing treaties
- BEPS changes
- Historical approach and trends
- Limitation of benefits clause

11.30 Coffee break

11.55 **"Cross Border Transfer of Value – Practical Implications of Transfer Pricing"**

Moderator: Janneke Speetjens

Panellists: Catherine Nicholson (Torkin Manes, Canada)

Alain Goebel (Arendt & Medernach, Luxembourg)

Gustavo Yanes Hernández (Monereo Meyer Marinel-Io, Spain)

Nicolas Duboille (Simmons & Simmons, France)

Topics:

- Application of transfer pricing in a cross border context
- Practical issues which arise on corporate inversions and restructurings
- Practical example to be discussed in each country

13.00 Lunch

14.15 **"Application of Anti-Abuse Rules in the Context of Cross Border Transactions – the Global Approach"**

Moderator: Jose Aguilar Shea

Panellists: Madeline Gowlett (Travers Smith, United Kingdom)

An Weyn (Tiberghien, Belgium)

Inga-Kristin Zillmer (Zillmer Steuerrecht, Germany)

Arne Riis (Accura, Denmark)

Topics:

- General anti-abuse-rules
- Impact of BEPS
- Practical example

15.15 Coffee Break

15.30 **"Application of Anti-Abuse Rules in the Context of Cross Border Transactions – the EU Context"**

Moderator: Francesco Capitta (Macchi de Cellere Gangemi, Italy)

Panellists: Francisco Lavandera (Garrigues, Spain)

Eva Stadler (Wolf Theiss, Austria)

Benjamin Lister (Taylor Wessing, United Kingdom)

Topics:

- EU response to BEPS
- Proposed EU Anti-Tax Avoidance Directive
- Anti abuse amendments to the Parent Subsidiary Directive
- Practical example

18.20 Sight-seeing tour through Vienna's inner city and transfer to a traditional Austrian winery for dinner
Meeting point at the Steigenberger Hotel Herrenhof lobby

20.00 Dinner at "Das Schreiberhaus",
Rathstraße 54, 1190 Vienna, Neustift am Walde

23.30 Transfer to the Steigenberger Hotel Herrenhof

Saturday 25 February 2017

9.30 **"Cross Border Transfer of Value: Permanent Establishments and Exit Taxation"**

Moderator: Arne Friese (Dissmann Orth, Germany)

Panellists: Aliasghar Kanani (Bonnard Lawson, Switzerland)

Alberto Brazzalotto (Maisto, Italy)

Guadalupe Diaz-Súnico (Cuatrecasas, Spain)

Roos Jongeneel (Taxand, Netherlands)

Topics:

- Relevance in the treaties context
- How the concept limits cross border transfers of value more generally
- Impact of exit taxes
- The impact of BEPS Action 7

10.30 Coffee Break

10.55 **"Round table discussion – Cross Border Transfer of Value: Permanent Establishments and Exit Taxation"**

Moderator: Arne Friese (Dissmann Orth, Germany)

Panellists: Aliasghar Kanani (Bonnard Lawson, Switzerland)

Alberto Brazzalotto (Maisto, Italy)

Guadalupe Diaz-Súnico (Cuatrecasas, Spain)

Roos Jongeneel (Taxand, Netherlands)

General participation from attendees

Topics:

- Round table discussion regarding permanent establishments
- Discussion also to focus on exit taxation more generally

12.00 Lunch

14.00-15.30 Optional ballroom dancing crash course in the seminar hotel
(for those who sign up for the ball - not included in the registration fees)

20.30 Meeting point at the Steigenberger Hotel Herrenhof

21.00 Open end Lawyer's Ball at Hofburg, Heldenplatz, 1010 Vienna



Programme

Jeudi 23 février 2017

18 h 30 Cocktail de bienvenue au Steigenberger Hotel Herrenhof

Vendredi 24 février 2017

9 h 00 Enregistrement au Steigenberger Hotel Herrenhof

9 h 30 **Mot de bienvenue**

Wiebe De Vries, Premier vice-président de l'AIJA, Bloom Tax, Pays-Bas

9 h 45 **Mot de bienvenue du président de la Commission fiscale**

10 h 00 « Transferts de fonds transfrontaliers et traités fiscaux : point de vue d'une experte »

Intervenante invitée spécialement pour l'occasion : P^{re} Patricia Brown, titulaire de la chaire en Taxation et taxation des investissements transfrontaliers à l'Université de Miami

Thèmes abordés :

- Instrument multilatéral et interaction avec les traités existants
- Changements introduits par le projet BEPS
- Approche historique et tendances
- Clause de limitation des avantages

11 h 30 Pause-café

11 h 55 « Transferts de fonds transfrontaliers : implications pratiques des frais de transferts »

Modératrice : Janneke Speetjens

Intervenants : Catherine Nicholson (Torkin Manes, Canada)

Alain Goebel (Arendt & Medernach, Luxembourg)

Gustavo Yanes Hernández (Monereo Meyer Marinel-Io, Espagne)

Nicolas Duboille (Simmons & Simmons, France)

Thèmes abordés :

- Application des frais de transfert dans un contexte transfrontalier
- Questions pratiques soulevées en cas mises de fonds et restructurations d'entreprises
- Exemple pratique à aborder pour chaque pays

13 h 00 Déjeuner

14 h 15 « Application des règles de lutte contre les abus dans le contexte des transactions transfrontalières : approche mondiale »

Modérateur : Jose Aguilar Shea

Intervenants : Madeline Gowlett (Travers Smith, Royaume-Uni)

An Weyn (Tiberghien, Belgique)

Inga-Kristin Zillmer (Zillmer Steuerrecht, Allemagne)

Arne Riis (Accura, Danemark)

Thèmes abordés :

- Règles générales de lutte contre les abus
- Impact du projet BEPS
- Exemple pratique

15 h 15 Pause-café

15 h 30 « Application des règles de lutte contre les abus dans le contexte des transactions transfrontalières : contexte de l'UE »

Modérateur : Francesco Capitta (Macchi de Cellere Gangemi, Italie)

Intervenants : Francisco Lavandera (Garrigues, Espagne)

Eva Stadler (Wolf Theiss, Autriche)

Benjamin Lister (Taylor Wessing, Royaume-Uni)

Thèmes abordés :

- Réaction de l'UE au projet BEPS
- Proposition d'une directive européenne de lutte contre l'évasion fiscale
- Amendements de lutte contre les abus à la directive relative aux sociétés mères et à leurs filiales
- Exemple pratique

18 h 20 Visite guidée à travers le centre-ville de Vienne et transfert dans un restaurant vignoble autrichien traditionnel pour le dîner
Rendez-vous dans le lobby de l'Hotel Steigenberger Herrenhof

20 h 00 Dîner à "Das Schreiberhaus", Rathstraße 54, 1190 Vienna, Neustift am Walde

23 h 30 Départe navette pour l'Hotel Steigenberger Herrenhof

Samedi 25 février 2017

9 h 30 « Transferts de fonds transfrontaliers : établissements stables et taxation de sortie »

Modérateur : Arne Friese (Dissmann Orth, Allemagne)

Intervenants : Aliasghar Kanani (Bonnard Lawson, Suisse)

Alberto Brazzalotto (Maisto, Italie)

Guadalupe Diaz-Súnico (Cuatrecasas, Espagne)

Roos Jongeneel (Taxand, Pays-Bas)

Thèmes abordés :

- Pertinence dans le contexte des traités
- Manière dont le concept limite plus généralement les transferts de fonds transfrontaliers
- Impact des taxes de sortie
- Impact de l'action n°7 du projet BEPS

10 h 30 Pause-café

10 h 55 « Table ronde – Transferts de fonds transfrontaliers : établissements stables et taxation de sortie »

Modérateur : Arne Friese (Dissmann Orth, Allemagne)

Intervenants : Aliasghar Kanani (Bonnard Lawson, Suisse)

Alberto Brazzalotto (Maisto, Italie)

Guadalupe Diaz-Súnico (Cuatrecasas, Espagne)

Roos Jongeneel (Taxand, Pays-Bas)

Participation générale des délégués

Thèmes abordés :

- Table ronde relative aux établissements stables
- Discussion portant plus généralement sur la taxation de sortie

12 h 00 Déjeuner / Début du programme social

14 h 00-15 h 30 Cours optionnel de danse de salon dans l'hôtel du séminaire (pour les participants inscrits - non inclus dans les frais d'inscription)

20 h 30 Rendez-vous dans le lobby de l'Hotel Steigenberger Herrenhof

21 h 00 Ouverture du Bal des avocats at Hofburg, Heldenplatz, 1010 Vienna



Practical information

Seminar Venue

Steigenberger Hotel Herrenhof

Herrengasse 10
1010 Wien, Austria
Tel.: +43 1 53404-860
Fax: + 43 1 53404-888

Online Registration

To register, please visit the AIJA webpage of the event:
www.ajja.org/events/10th-annual-tax-seminar

Registration Fees

+ VAT if applicable	≤ 31.01.2017	> 31.01.2017
AIJA Member < 35	€ 430	€ 505
AIJA Member ≥ 35	€ 480	€ 555
Non AIJA Member < 35	€ 530	€ 605
Non AIJA Member ≥ 35	€ 580	€ 655
Speaker	€ 430	€ 505
In-house Counsel	€ 430	€ 505
Accompanying person	€ 150	€ 150

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

The accompanying persons' fee includes the Thursday welcome cocktail and the Friday dinner.

Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

An optional "ball package" is also available at the cost of 160 EUR and including:

- A dance class on Saturday 25 February from 14.00 to 15.30 at the Steigenberger Hotel;
- A ball ticket;

Registration online.

AIJA will be pleased to provide a certificate of attendance which, subject to the exact CLE/CPD requirements, may be used to obtain the continuing legal education credits in various jurisdictions.

Accommodation

Not included in the registration fee and is at the participant's expense. We recommend the following hotel (s):

Steigenberger Hotel Herrenhof

Herrengasse 10
1010 Wien, Austria
Tel.: +43 1 53404-860
Fax: + 43 1 53404-888

Superior

165 EUR per room and night for single occupancy
185 EUR per room and night for double occupancy

Deluxe

185 EUR per room and night for single occupancy
205 EUR per room and night for double occupancy

The price includes breakfast and wifi.

In order to book a room please follow the link:

<https://www.steigenberger.com/en/reservations?d=326&in=2017-02-23&out=2017-02-26&r=1&ar=1&p=GRG01>

Language

The seminar will be held in English.

Dress code

Business (working sessions) and smart casual (evening program).

For the ball in the Hofburg the dress code is floor length ball gown for the ladies and tuxedo or black tails for the gentlemen.

AIJA offers scholarships to lawyers with limited financial possibilities. Please visit www.ajja.org to find out more. Apply online and join this event!



Informations pratiques

Lieu du séminaire

Steigenberger Hotel Herrenhof

Herrengasse 10
1010 Vienne, Autriche
Tél. : +43 1 53404-860
Fax : + 43 1 53404-888

Enregistrement en ligne

Pour s'inscrire, veuillez vous rendre sur le site de l'AIJA dédié à l'évènement : www.aija.org/events/10th-annual-tax-seminar

Frais d'enregistrement

+ TVA si applicable	≤ 31.01.2017	> 31.01.2017
Membre AIJA < 35	430 €	505 €
Membre AIJA ≥ 35	480 €	555 €
Non-membre AIJA < 35	530 €	605 €
Non-membre AIJA ≥ 35	580 €	655 €
Intervenant	430 €	505 €
Juriste d'entreprise	430 €	505 €
Accompagnant	150 €	150 €

Les frais d'inscription comprennent la participation au séminaire, la documentation, les pauses-café, les déjeuners du vendredi et du samedi, le cocktail de bienvenue du jeudi, le dîner du vendredi.

Les frais d'inscription de l'accompagnant comprennent le cocktail de bienvenue du jeudi, le dîner du vendredi.

Votre inscription est enregistrée immédiatement, mais votre participation à l'évènement ne sera effective qu'une fois la totalité des frais d'inscription acquittée.

Un pack de bal optionnel est également disponible au coût de 160 EUR. Il comprend:

- Un cours de danse le samedi 25 février de 14h00 à 15h30 à l'hôtel Steigenberger;
 - Un ticket pour le bal;
- Inscription en ligne.

L'AIJA se fera un plaisir de vous fournir un certificat de participation, qui, en fonction des conditions exactes des CLE/CPD, pourra être utilisé comme document officiel pour obtenir des crédits de formation continue dans diverses juridictions.

Hébergement

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et est à la charge des participants. Nous recommandons l'hôtel suivant :

Steigenberger Hotel Herrenhof

Herrengasse 10
1010 Vienne, Autriche
Tél. : +43 1 53404-860
Fax : + 43 1 53404-888

Chambre supérieure

165 EUR par nuit en chambre simple
185 EUR par nuit en chambre double

Chambre deluxe

185 EUR par nuit en chambre simple
205 EUR par nuit en chambre double

Le prix comprend le petit déjeuner et wifi.

Pour réserver votre chambre, merci de suivre le lien:

<https://www.steigenberger.com/fr/reservations?d=326&in=2017-02-23&out=2017-02-26&r=1&ar=1&p=GRG01>

Langue

Le séminaire se tiendra en anglais.

Tenue vestimentaire

Tenue professionnelle (séances de travail) et casual chic (pour les soirées). Pour le bal dans la Hofburg le code vestimentaire est robe de bal de longueur au sol pour les femmes et smoking ou queue noire pour les hommes.

L'AIJA offre des bourses d'études pour les avocats dont les moyens financiers sont limités. Plus d'informations disponibles sur www.aija.org. Inscrivez-vous et rejoignez-nous!

Organizing Committee / Comité d'organisation

Eva Stadler
WolfTheiss
eva.stadler@wolftheiss.com

Christian Presoly
Law firm Dr. Christian Presoly
Presoly@Presoly.com

Jessica Kemp
Travers Smith
jessica.kemp@traverssmith.com

Johan Myren
Lindahl KB
Johan.Myren@lindahl.se

José Rubens Scharlack
Scharlack
jr@rsch.com.br

AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

Tax Law Commission (TLC) / La Commission fiscale



"Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law."

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am aija

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**